
Milé kolegyně, milí kolegové,

ucházím se o členství v zaměstnanecké komoře Akademického senátu naší 
fakulty a poněvadž je to poprvé, rád bych se nejprve v krátkosti přestavil.

Jsem ročník '75, v roce 1998 jsem na MFF UK absolvoval obor teoretická fyzika. 
Dále jsem pokračoval v postrgraduálním studiu v oboru částicové fyziky a 
zakončil jsem ho doktorátem. Krátce, po dobu 6 měsíců, jsem působil jako 
vědecký asistent v IPN Orsay ve Francii. Následně v letech 2007 – 2009 jsem 
absolvoval dvouletý post-doc v PSI ve Švýcarsku a poté dvouletý post-doc na 
Lundské Universitě ve Švédsku. Nyní jsem zaměstnancem ÚČJF MFF UK.

Možnost kandidovat do senátu beru jako výzvu, že od jistého věku by člověk 
neměl jenom nezávazně mluvit, ale měl by se pokusit přímo jednat a zasahovat 
do dění svého okolí. Úloha senátu je podle mne velice důležitá a nezastupitelná. 
Ze zákona musí schvalovat návrh vnitřních předpisů, rozdělení finančních 
prostředků fakulty a také se vyjadřovat k dlouhodobému záměru jak ke 
vzdělávací, tak k vědecké činnosti fakulty. Je zřejmé, že na jedné straně nesmí být 
přílišnou brzdou vedení fakulty a na druhé straně by neměl být jen pouhým 
přihlížejícím.

Myslím si, že akademický senát na naší fakultě doposud fungoval bez problémů a 
efektivně a dařilo se mu jít zmíněnou zlatou střední cestou. Nicméně cítím, že 
v nadcházejícím období nás mohou čekat některé nové výzvy i případná úskalí, 
kde senát může a jistě sehraje důležitou roli a to zejména ve smyslu jistého 
mediátora mezi vedením a názorem akademické obce. Tyto výzvy například vidím 
v probíhajících a připravovaných větších projektech (nová výstavba pavilónu 
v Tróji, nová trojská serverovna, kampus Albertov, uvolnění „EU peněz“ pro 
pražské vysoké školy, apod.), ale i ve změně vnějších podmínek, jakou je 
například připravovaný nový vysokoškolský zákon nebo existence populačně 
slabších ročníků. Kromě zmíněné role prostředníka mezi názorem svého okolí a 
vedení, bych se snažil předávat i svůj pohled, zkušenosti a představu, „jak by věci 
mohly fungovat“. Nechci na české podmínky a na podmínky na naší fakultě 
bezhlavě roubovat cizí modely fungování, nicméně posouvání směrem 
k ověřeným modelům je rozumné a časem beztak nevyhnutelné. Toto posouvání 
vidím například v posílení možnosti přijímat tzv. post-docy, tj. 1 až 3-leté pozice 
pro odborníky z celého světa, a dále v nutnosti připravit se na možnost tzv. 
mimořádných profesorů (dle připravovaného znění nového vysokoškolského 
zákona). 

7.11.2013

Karol Kampf


